
Zápis ze zasedáńı SKAS dne 28. 3. 2012

Př́ıtomńı senátoři: Tereza Bártlová, Jakub Buĺın, Kristýna Kuncová(do 19:20), Petr Lasák(od 19:25)
Jakub Michálek, Tomáš Roskovec, Jǐŕı Šejnoha, Marek Vyšinka
Hosté: Marek Radecki, Pavel Vraštiak

Program:

1. Schváleńı programu
2. Kaple na Tróji
3. Informace spolku Matfyzák
4. Schváleńı zápisu
5. Diskuze o prob́ıhaj́ıćı volbě děkana
6. Otázky pro děkana
7. Stipendia
8. Diskuze o zveřejňováńı podkladových materiál̊u AS
9. 6 k 60

10. Účast MFF v soutěži Fakulta roku
11. Letošńı volby do SKASu
12. Různé

Zasedáńı svoláno na středu 28. března, začátek 18:50, konec 23:55. Předsedá Jǐŕı Šejnoha.

1. Schváleńı programu

Program byl schválen tichým souhlasem, některé body se v programu přesunuly kv̊uli časovým
možnostem host̊u a senátorky Kristýny Kuncové.

2. Kaple na Tróji

Kristýna Kuncová stručně poreferovala o iniciativě student̊u, kteř́ı by rádi využili volné
prostory v Trójsmém pavilonu k zř́ızeńı fakultńı kaple. Studenti se obrátili na děkana, ten jim
doporučil probrat záležitost s námi, protože se jedná o studentskou iniciativu. Kristýna Kuncová
s daľśımi senátory se sešla s iniciátorem Danielem Dudou a probrala s ńım koncept, zejména
základńı představu a zař́ızeńı a fungováńı mı́stnosti. Kaple by měla být určena pro všechny členy
akademické obce, jej́ı zř́ızeńı mělo být podmı́něno nalezeńım volných prostor, souhlasem správy
budov a nevzniklo by žádné věcné břemeno. Iniciátoři by mı́stnost sami zař́ıdili a starali by se
o jej́ı fungováńı, pokud by byl prostor zapotřeb́ı k jiným účel̊um, byli by připraveni mı́stnost
opět uvolnit. K tomuto Kristýna Kuncová uvedla, že iniciátoři připrav́ı archy, na kterých by
mohli svým podpisem členové akademické obce vyjádřit podporu zř́ızeńı kaple, a tyto archy
by ráda umı́stila na nástěnky SKASu. Jakub Buĺın a Marek Vyšinka vyjádřili pochybnosti
nad názvem kaple, d́ıky kterému by podle nich prostor nebyl skutečně k dispozici každému
členu akademické obce, byl navržen alternativńı název meditačńı mı́stnost. Tereza Bártlová
poznamenala, že organizátoři nemaj́ı jasný koncept fungováńı mı́stnosti. Jǐŕı Šejnoha nechce
akci házet klacky pod nohy, pochválil iniciativu a zájem student̊u, ale rád by před definitivńım
souhlasem znal všechny pro a proti a minimalizoval riziko budoućıch problémů. Jakub Buĺın
a Jakub Michálek vyjádřili obavy z možného diskriminačńıho provozńıho řádu mı́stnosti a rádi
by viděli provozńı řád před schváleńım.

Usneseńı: SKAS podporuje studentskou iniciativu na zař́ızeńı mı́stnosti určené k rozj́ımáńı
za podmı́nek slušného a korektńıho chováńı a vyzývá studentskou iniciativu k upřesněńı kon-
cepce a předložeńı návrhu provozńıho řádu.

Hlasováńı: 7 – 0 – 0



3. Informace spolku Matfyzák

Člen spolku Matfyzák Pavel Vraštiak navšt́ıvil zasedáńı, aby informoval o akćıch spolku.
Objasnil podrobnosti kolem pozvánky na akci spolku ”Science Pub”, která měla být zaslána
spolu s pozvánkami k přij́ımaćımu ř́ızeńı, a která byla předložena SKASu k vyjádřeńı. Zasláńı
má podporu předsedy AS Jǐŕıho Doleǰśıho, spolek by rád źıskal pozitivńı reakci celého AS.
Pavel Vraštiak dále deklaroval dobrou v̊uli pośılit komunikaci mezi spolkem Matfyzák a SKA-
Sem a odpověděl na výtky, které padly při emailové komunikaci mezi členy SKASu, na dotaz,
jak se k tomuto emailovému vláknu dostal, odpověděl, že mu bylo přeposláno Pavlem Ha-
budou. Jǐŕı Šejnoha a Petr Lasák vyjádřili podporu tomuto zasláńı s podmı́nkou, že leták
muśı být dobře graficky zpracován. Většina námitek se týkala pouze grafického zpracováńı
pozváńı a nikoli projektu, SKAS samotný projekt uv́ıtal. Pavel Vraštiak ubezpečil, že grafika
bude zodpověděně zpracována a informoval o záměru i v budoućıch letech pořádat neformálńı
setkáńı student̊u s pedagogy, kteř́ı budou představovat svoji práci v neoficiálńım prostřed́ı. Pavel
Vraštiak také představil projekt MatfyzCup, který by měl proběhnout začátkem př́ı̌st́ıho aka-
demického roku. Jǐŕı Šejnoha poděkoval za podrobné informováńı a Tereza Bártlová vyjádřila
přáńı SKASu i nadále dostávat podobným zp̊usobem zprávy o činnosti spolku. Nakonec Pavel
Vraštiak vyjádřil přáńı spolku se aktivně zúčastnit soustředěńı v Albeři, kam zat́ım od fakulty
nedostalo př́ıstup.

4. Schváleńı zápisu

Z časových a technický d̊uvod̊u byl bod přesunut na př́ı̌st́ı zasedáńı.

5. Diskuze k prob́ıhaj́ıćı volbě kandidáta na děkana

Jǐŕı Šejnoha pochválil prob́ıhaj́ıćı diskuze a aktivńı pr̊uběh voleb. Na jeho návrh umožńı
SKAS všem kandidát̊um umı́stit své podpisové archy na nástěnky SKASu, aby mohl každý
člen akademické obce podpořit svého kandidáta. SKAS diskutoval i možnost zažádat o stu-
denta v kolegiu děkana a také možnost požádat o veřejné zápisy z kolegia děkana, které dnes
bohužel neńı k dispozici. Jǐŕı Šejnoha zvažoval uspořádáńı daľśıho diskuzńıho setkáńı s všemi
kandidáty určeného pro studenty, ale nakonec zhodnotil, že možnost diskutovat na diskuźıch
pořádaných sekcemi je dostatečná. Jakub Michálek vyjádřil přáńı takové setkáńı uspořádat
a bylo mu navrženo, at’ je zorganizuje. Tomáš Roskovec vyjádřil nespokojenost s mediálńı pre-
zentaćı Tomáše Jirotky, s jeho projevem před matematickou sekćı a s jeho výroky o podpoře
ze strany SKASu.

Tomáš Roskovec navrhl usneseńı
Návrh usneseńı: SKAS se distancuje od přehnaně kritických vyjádřeńı Tomáše Jirotky o at-
mosféře na fakultě. SKAS dosud nevyjádřil podporu žádnému z kandidát̊u. Každý ze stu-
dentských senátor̊u bude hlasovat podle svého nejlepš́ıho vědomı́ a svědomı́ s ćılem zvolit kan-
didáta nejlepš́ıho pro budoucnost fakulty.

Jǐŕı Šejnoha podal protinávrh

Usneseńı: SKAS MFF UK dosud nevyjádřil podporu žádnému z kandidát̊u. Každý ze stu-
dentských senátor̊u bude hlasovat podle svého nejlepš́ıho vědomı́ a svědomı́ s ćılem zvolit kan-
didáta nejlepš́ıho pro budoucnost fakulty.

Hlasováńı: 5 – 0 – 2

Tomáš Roskovec navrhl hlasovat i o prvńı části svého návrhu jako o samostatném usneseńı,
pro větš́ı transparentnost navrhl hlasovat po jménech. Procedurálńı změna nebyla ale schválena.

Hlasováńı o hlasováńı po jménech: 1 – 4 – 2



Usneseńı: SKAS MFF UK se distancuje od přehnaně kritických vyjádřeńı Tomáše Jirotky
o atmosféře na fakultě.

Hlasováńı: 2 – 4 – 1

6. Otázky na děkana

Jakub Buĺın oznámil, že otázky jsou prakticky hotovy, Jǐŕı Šejnoha navrhl umožnit senátor̊um
do neděle provést posledńı úpravy, ve středu by rád otázky zveřejnil.

Usneseńı: SKAS MFF UK žádá kandidáty na kandidáta na děkana fakulty, aby vypracovali
ṕısemné odpovědi na otázky předložené SKASem a poslali své odpovědi SKASu. Odpovědi
jednotlivých kandidát̊u budou následně zveřejněny.

Hlasováńı: 6 – 0 – 1

7. Stipendia

Marek Radecki upozornil na stav stipendíı na MFF UK. Navrhl pokusit se zvýšit stipendia
rozumným sńıžeńım stipendijńıho fondu. Rád by dosáhl stavu, kdy z prospěchového stipendia
p̊ujde uhradit alespoň platba za ubytováńı na koleji. Pro budoucnost navrhl zvážit poměr
účelových a prospěchových stipendíı. Poprosil také členy ekonomické komise z řad SKASu,
aby se o situaci stipendíı informovali a zjistili co nejdř́ıve stav pro letošńı rok.

8. Diskuze o zveřejňováńı podkladových materiál̊u AS

Jakub Michálek vyjádřil ĺıtost nad t́ım, že z děkanátu zat́ım nepřǐsla na jeho návrh změny
žádná odpověd’. Jakub Michálek se dále pokusil zjistit riziko skandalizace MFF na základě pra-
covńıch dokument̊u a konstatoval, že bulvárńı plátky nemaj́ı o MFF zájem. Při bližš́ım hledáńı
informaćı o MFF v týdeńıku Blesk nalezl pouze jedinou zmı́nku v článku ”Válka rosniček”,
kde se jedna z rosniček obvinila svou kolegyni z amatérstv́ı, protože nevystudovala meteorologii
na MFF UK a nav́ıc j́ı předpovědi nevycházej́ı.

Vzhledem k prvńı diskuzi na minulém zasedáńı AS MFF UK se Jakub Michálek zavázal
připravit variantńı návrh, kde se nebude jednat o zveřejňováńı ale o zveřejňováńı v̊uči akade-
mické obci.

9. 6 k 60

Jǐŕı Šejnoha informoval o hledáńı společného času šesti mluvč́ıch, které koordinuje. Brzy
bude stanoveno definitivńı datum, pravděpodobně bude stanoveno mezi 9. a 13. dubnem.

10. Účast MFF v soutěži Fakulta roku

Na SKAS se obrátil děkan prof. Němeček s prosbou o propagaci akce ČeSU ”Fakulta roku”.
Marek Vyšinka ostře vystoupil proti organizaci i akci samotné, předpokládá, že akce slouž́ı jen
k podpoře Právnické fakulty ZČU, proto navrhl požádat děkana o stažeńı MFF ze soutěže.
Jakub Buĺın naopak prohlásil, že taková teorie neńı nič́ım podložená a nevid́ı vážný d̊uvod,
proč odmı́tat účast fakulty v soutěži. Po bouřlivé debatě SKAS přešel k usnášeńı.

Usneseńı: SKAS MFF UK žádá děkana o stažeńı účasti MFF UK ze soutěže ”Fakulta roku”.

Hlasováńı: 3 – 1 – 3



Usneseńı: SKAS MFF UK nemá výhrady k účasti v soutěži ”Fakulta roku”, ale nebude akci
aktivně propagovat.

Hlasováńı: 3 – 4 – 0

Usneseńı: SKAS MFF UK nedoporučuje propagaci akce ”Fakulta roku”.

Hlasováńı: 6 – 0 – 1

11. Volby do SKASu

Jǐŕı Šejnoha upozornil na nutnost na nejbližš́ım zasedáńı požádat AS MFF UK o vyhlášeńı
nových voleb do SKASu, proto je zapotřeb́ı stanovit termı́n a rozhodnout, zda maj́ı být volby
jednodenńı nebo dvojdenńı. Za t́ımto účelem svolává př́ı̌st́ı zasedáńı SKAS MFF UK na středu
4. dubna 17:00.

zapsal Tomáš Roskovec


